
Algemene beschouwingen 2021

Bouwen aan een duurzaam Maasgouw

Algemeen

Allereerst wil de VVD zijn dank uitbrengen aan de organisatie en het 
college voor de duidelijk leesbare begroting en de schriftelijke 
beantwoording. Dank je wel ook aan de collega raadsleden voor hun 
goede inbreng tijdens de behandeling van de kadernota. Dank je wel ook 
aan de griffie.

In de Kadernota hebben we reeds aangegeven aan welke knoppen de VVD 
wilde draaien.

De uiteindelijke begroting is echter minder rooskleurig dan we in de 
kadernota besproken hebben.

Covid-19

Het Covid-virus raakt ons allemaal, hetzij door ziekte  of erger nog, 
overlijden. Daarnaast hebben veel ondernemers en ZZP-ers  het erg 
moeilijk  in deze crisis. Naar verwachting zullen vele bedrijven het niet 
redden en zullen er vele ontslagenen vallen. In een aparte “Motie vreemd 
aan de orde van de Dag” komen we op voor de Maasgouwse 
ondernemers. We zullen extra moeten inzetten op jongeren dat zij niet 



tussen wal en schip geraken. Ondersteuning bij ontslag, het vinden van 
werk, stage of andere begeleiding die noodzakelijk is om mee te kunnen.

Duurzame ontwikkeling

De Global Goals hebben we inmiddels omarmd. Het wordt nu tijd om alle 
punten tot een Duurzame uitvoering te brengen.

Sociale kracht en cohesie

De verruiming van de capaciteit Huiskamer Plus Maasbracht blijft in de 
begroting gehandhaafd.

Duidelijk blijkt dat er behoefte is onder de inwoners om uit te breiden van 
4 naar 5 dagdelen.

De VVD is  daar dan ook voorstander van en zullen dan ook , mede met 
de andere partijen indiener zijn van het amendement, alsmede mede 
indiener zijn van de motie naar het onderzoek wat de financiële voordelen 
zijn  die een Huiskamer Plus project oplevert als mensen langer thuis 
kunnen blijven wonen en daardoor minder professionele hulpverleners 
nodig hebben.

De jeugdzorg is , ook in de begroting van Maasgouw een grote 
uitgavepost, maar zeker ook een grote onzekere factor. We mogen en 
kunnen hierop niet bezuinigen, maar het is zeker verstandig om met de 
hulpaanbieders duidelijk, resultaatgerichte afspraken te maken. 

Sport en bewegen, en daarbij een gezonde levensstijl ontwikkelen is 
belangrijk. We zullen als gemeente moeten zorgen dat er goede en 
voldoende sportaccommodaties in Maasgouw zijn.  De VVD is dan ook een 
groot voorstander om het zwembad Weerderhof qua onderhoud gelijk te 
trekken met het Eurobad in Maasbracht en structureel voor de Weerderhof 
een bedrag beschikbaar te stellen van € 20.000.

Ook naar het onderzoek van het open houden van het zwembad van 
Daalzicht willen we als VVD onze medewerking verlenen. Een extra 
zwemgelegenheid voor onze inwoners zou goed zijn, zeker voor een 
gemeente als Maasgouw met zo’n groot wateroppervlak. 

Woon-en leefklimaat

Er is de afgelopen 2 jaar veel gebouwd in Maasgouw. Alleen de sociale 
woningbouw blijft ver achter. Huurders wachten jaren op een woning. Wat 
wil en kan het college hieraan doen?



Het coalitieakkoord 2018-2022 is getiteld “Samen op weg naar een 
duurzaam Maasgouw”, waarin we afspraken maken om proactief aan de 
slag te gaan met de energietransitie. In 2019 is reeds een bedrag van € 
85.000 beschikbaar gesteld voor werkzaamheden voor het opstellen van 
de Transitievisie Warmte. Binnen het rijks brede Programma Aardgasvrije 
Wijken kan subsidie verkregen worden voor proeftuinen gericht op, om 
een dorp, wijk of buurt aardgasvrij te maken. Hier is als gemeente een 
eigen visie voor nodig. We hebben als VVD hiervoor een Motie 

Verder denkt de VVD dat er meer rustplekken in onze mooie  natuur 
geplaatst kunnen worden. Meer genieten in de natuur is het beste 
medicijn in coronatijd, zolang de vaccinatie er nog niet is. Het plaatsen 
van meer prullenbakken zullen de kinderen van de Kinderraad volgend 
jaar zeker ook op  hun agenda plaatsen.  Graag zouden we er nu ook al 
aandacht voor willen vragen. We ontvangen bij regelmaat opmerkingen 
over zwerfvuil en/ of onvoldoende faciliteiten. Misschien is het anders 
inzetten van de middelen al een optie. Een schoon Maasgouw is goed voor 
onze inwoners en toeristen. 

 Een onderzoek naar subsidiemogelijkheden voor groene daken zouden we 
ook toejuichen.  Vele gemeenten faciliteren al om dit te stimuleren, hoe 
groener hoe beter vinden wij als VVD.

Onkruidbestrijding op verhardingen

Burgerparticipatie zou ook hier mogelijk zijn.

Een vereniging of buurt zou een bepaalde buurt kunnen onderhouden en 
hiervoor een subsidie kunnen ontvangen. Het mes snijd dan aan twee 
kanten. De VVD zou graag zien dat het College de mogelijkheden hiervan 
bekijkt. 

Toerisme en recreatie

Maasgouw is uniek. Maasgouw heeft veel cultuur, zeer veel monumenten, 
veel muziek, historische plaatsen, veel water, veel groen etc. Opnieuw 
roept de VVD op om Maasgouw nadrukkelijker op de kaart te zetten en er 
een slogan aan te koppelen. Het verbinden met het historisch verhaal en 
dat meer naar uiting laten komen.

Financiële positie en Belastingen

Gezien de grote financiële risico’s wordt voorgesteld een “post Onvoorzien 
“ op te nemen van € 400.000. Om de benoemde financiële reserve op te 
nemen bij de reserves, zijn wij van mening dat deze posten ook zo in de 
“post Onvoorzien “opgenomen moeten worden. Wij hebben hierover een 
amendement, samen met LB, CDA en NLM.



Onroerendgoedbelasting

Tijdens de behandeling van de kadernota is raad breed een motie 
aangenomen waarin is uitgesproken dat er geen extra belastingverhoging 
zou komen. In de begroting wordt melding gemaakt van een extra stijging 
van 1% bovenop de inflatieverhoging van 2,5%. Zeker in deze, voor een 
ieder moeilijk jaar, mogen we onze burgers niet extra belasten. We 
hebben dan ook, samen met LB en CDA een amendement ingediend.

Kinderraad

Vorig jaar is er op initiatief van de VVD raad breed een motie aangenomen 
voor het oprichten van een Kinderraad. Er is een werkgroep geformeerd 
bestaande uit vertegenwoordigers van alle fracties en enkele 
belangstellenden. Onze  dank willen we graag uitspreken naar de collega 
raads- en commissieleden voor de samenwerking in deze. Binnenkort 
hopen we de Kinderraad officieel te installeren. De VVD verzoekt een 
budget beschikbaar te stellen van  € 5.000,== per jaar zodat de 
Kinderraad zelf kleine plannen kan goedkeuren en financieren. 

Als laatste heeft de VVD een motie over een levensloopbos of een 
herinneringsbos. De gedachte hierachter is het volgende. De wijze waarop 
en de vorm waarin inwoners hun gebeurtenissen zoals overlijden, maar 
ook geboortes of huwelijken willen herdenken verandert. Een boom 
planten is tegenwoordig zeer actueel en goed voor milieu en CO2. Een 
levensloopbos symboliseert de verschillende fasen in ons leven, maar kan 
ook meteen een gedenkplaats zijn voor velen. ( verzoekt het college).

Voorzitter, de VVD heeft getracht hiermede hun in breng te leveren aan 
het welzijn voor de gemeente Maasgouw. We hebben dit proberen te doen 
met een aantal punten die aandacht verdienen, zonder het college en de 
raad vast te pinnen op vaste afspraken en data. We rekenen er op dat 
vele punten door ons allen spontaan opgepakt zullen worden en zullen 
volgend jaar, als we hier weer bij elkaar zijn voor de Algemene 
Beschouwingen, de balans opmaken.

Voorzitter, de huidige raadsperiode loopt nu ongeveer tweeëneenhalf jaar 
en wij als VVD kijken terug op een goede samenwerking met iedereen, 



zowel met de coalitiegenoten als met alle overige partijen. We hopen  dat 
we ook in de toekomst zo kunnen blijven samenwerken.

Als laatste willen we graag nog een voorstel ter overweging mee geven. 
Vele mensen hebben in deze moeilijke tijd, behoefte aan nabijheid. Fysiek 
kan dit nu even niet. Met de kerst in aantocht  is het misschien een mooi 
gebaar om in iedere kern een mooie kerstboom neer te zetten of een 
rotonde sfeervol aan te kleden of een digitale wensboom op te zetten. Een 
positieve boodschap voor een ieder vanuit de raad en het college vinden 
wij in deze tijd een goed gebaar. 

Bedankt voor het aanhoren van onze algemene Beschouwingen.

Namens de VVD fractie,

Bert Zeegers                            Alcuin Thijssen


